
A fost modificată legea după
care funcționează Curtea de
Conturi

După ce ieri a fost dezbătut timp 12 ore în
cadrul Comisiei de Buget Finanțe din Camera
Deputaților, proiectul de lege privind
modificarea și completarea Legii nr.94/1992
care vizează organizarea și funcționarea
Curții de Conturi a fost aprobat astăzi de
deputați. Proiectul, inițiat de 25 de
parlamentari ai Partidului Național Liberal și
cinci  parlamentari PSD, este o inițiativă
liberală, care a fost fundamentată de
următoarea realitate: Legea nr.94/1992 privind
organizarea și funcționarea Curții de Conturi
este o lege neclară, interpretabilă și
impredictibilă, care a generat și generează
interpretări diferite ale activităților de audit ale
Curții de Conturi față de autoritățile
contractante. Forma inițiată de parlamentarii
liberali a suferit însă mai multe modificări și
completări în urma dezbaterilor, unele dintre
ele, inițiate de PSD, aducând ambiguități și
chiar aspecte nefavorabile, spun cei din PNL.
„În ansamblul lui, proiectul de lege are un
impact semnificativ favorabil, mai ales pentru
autoritățile contractante, instituții publice care
se loveau de multe ori de interpretările diferite
ale inspectorilor de la Curtea de Conturi.

Astfel, prevederile adoptate introduc clarificări
privind definițiile cuprinse de lege, punându-le
în acord cu standardele internaționale de
audit, clarificări privind atribuțiile de prevenție
ale Curții de Conturi. De asemenea, nu vor
mai fi stabilite prejudicii „estimative”, ci numai
prejudiciile ilicite și certe. Totodată, se pune
accent mult mai mult pe acțiunile cu caracter
preventiv ale inspectorilor”, a declarat
deputatul Bogdan Huțucă, vicepreședinte al
Comisiei de Buget Finanțe din Camera
Deputaților.   
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Pe scurt. N-ai ce vedea

Mai sunt doar câteva zile până la
1 Mai, dar se poate spune că
minivacanța aferentă a început. Iar în
această perioadă toată atenția cade
asupra stațiunilor de pe litoral,
cuprinse de o febră a pregătirilor rar
întâlnită. Peste tot se muncește de
zor pentru ca sezonul estival să fie
deschis cu succes, turiștii să dea
năvală pe la noi, să fie fericiți și chiar
să revină. Dintre toate stațiunile,
Mamaia parcă iese cel mai mult în
evidență... în imaginația primarului
Constanței, Decebal Făgădău, care
vorbește despre această stațiune ca
și cum ar fi cel puțin o insulă
exclusivistă, mințindu-i în ochi pe cei
care au trecut în ultimele zile prin
zonă. „Stațiunea Mamaia este curată,
sigură, pregătită de oaspeți și avem
un program de evenimente dedicate
tuturor turiștilor, dar și constănțenilor.
Împreună cu operatorii economici am
pus la punct un calendar de
evenimente extrem de dinamic,
pentru tot sezonul estival.
Telegondola funcționează, autobuzele
supraetajate vor circula, unitățile de
cazare au început să își amenajeze
inclusiv locurile de joacă pentru copii
și de asemenea, să nu uităm că
Mamaia, spre deosebire de alte
stațiuni, are în spate un oraș puternic
și frumos așa cum este Constanța.
Așteptăm din ce în ce mai mulți turiști,

suntem pregătiți, avem salvamari,
operatorii economici și-au unit
eforturile și au făcut curat, așa că vom
avea o vacanță reușită și plină de
momente de neuitat. Componenta
privată a născut evenimente
extraordinare, iar Sunwaves-ul  aduce
anul acesta peste 20 de mii de turiști,
dintre care jumatate din afara țării.
Evident că este mult de  lucru, dar
una peste alta suntem pregatiți, parcă
mai pregăți ca în alți ani și trebuie să
le mulțumesc tuturor celor care s-au
alăturat eforturilor noastre pentru că
veți vedea anul acesta o stațiune
Mamaia și un oraș Constanța
pregătite să își întâmpine turiștii“, a
declarat Făgădău, luni, 23 aprilie, la
întâlnirea cu ministrul Turismului,
Bogdan Trif.

CUM ARATĂ, ÎN REALITATE,
STAȚIUNEA MAMAIA

Am fost și noi, joi, 26 aprilie, într-o
„vizită de lucru”, cum le place
oamenilor cu funcții înalte să spună,
pentru a vedea cât de curată și
pregătită este stațiunea Mamaia. Din
păcate, pustietatea apăsătoare a
stațiunii ne-a lovit crunt. Terasele,
restaurantele și autoservirile deschise
se pot număra pe degetele de la o
mână, iar la hoteluri se muncește la
curățenie de parcă vine sfârșitul lumii.

Aproape că nu există plaje pregătite
de turiști, iar mizeria parcă domnește
peste tot. Mai mult, turiștii care aleg
să vină în Mamaia de 1 mai vor fi
întâmpinați de... clădiri în construcție
și restaurante în șantier. De departe
cea mai tristă zonă din Mamaia este
cea aflată în centru, adică zona
Cazinoului, de altfel una dintre cele
mai circulate din stațiune. Acolo nici
magazinele de articole de vară nu
sunt deschise, iar peste tot roiesc
muncitori care lucrează la renovarea
și recondiționarea restaurantelor și
hotelurilor din zonă. Nu mai spunem
că n-ai loc să te întorci din cauza
materialelor de construcții din drum.
Deloc surprinzător pentru noi, nici
telegondola nu funcționează, în ciuda
celor spuse de șeful administrației
locale. Joi (26 aprilie), la prânz,
instalația nu funcționa, casele de
bilete erau închise, iar zona era
înțesată de muncitori care, cel mai
probabil, făceau probe. Iar asta se
întâmpla la trei zile după ce primarul
Decebal Făgădău spunea că
„telegondola funcționează”. Poate că,
până la 1 Mai, muncitorii vor da zor și
totul va arăta ca în cataloagele de
prezentare. Dar e puțin probabil ca
asta să se întâmple peste tot în
Mamaia. La stadiul în care se afla
stațiunea în după-amiaza de 26
aprilie, avem mari semne de îndoială.

Cât de (ne)pregătită este stațiunea
Mamaia? Moloz, tristețe și pustietate...

Liberalii nu se lasă! Insistă cu reabilitarea scărilor de la Modern
Proiect de hotărâre în Consiliul Local

Scările de la Modern, foarte
incomode și într-o stare care lasă mult
de dorit, nu dau pace unora dintre
consilierii locali constănțeni. Consilierul
municipal liberal Mihaela Andrei a depus,
miercuri, 25 aprilie, un proiect de
hotărâre privind recondiționarea și
modernizarea treptelor ce facilitează
accesul la Plaja Modern. „Inițiat în
temeiul Legii administrației publice locale
nr.215/2001, proiectul își propune să
contribuie la îmbunătățirea calității vieții
cetățenilor municipiului Constanța, la
atragerea turiștilor, la creșterea gradului
de atractivitate a Plajei Modern, precum
și la susținerea creșterii economice și a
performanței în orașul nostru”, se arată
într-un comunicat al Partidului Național

Liberal.  

CE VOR LIBERALII PRIN
PROIECTUL INIȚIAT

În proiectul inițiat, consilierul local
liberal solicită trecerea din administrarea
Primăriei Constanța în cea a SC Confort
Urban SRL a treptelor de acces către
Plaja Modern în scopul recondiționării
acestora, dar și asigurarea sistemului de
mână curentă, a iluminatului public și
securizarea tuturor cablurilor electrice
vizibile, care pun în pericol siguranța
cetățenilor. „Așa cum am mai spus de
nenumărate ori, modernizarea scărilor
de acces către Plaja Modern va oferi atât
constănțenilor, cât și turiștilor,

oportunitatea petrecerii timpului liber într-
un mod civilizat, având în vedere faptul
că, în prezent, zona este neigienizată şi
extrem de degradată. Din păcate,
observăm cum potențialul turistic al
Constanței nu este deloc exploatat și
valorificat de administrația publică locală.
Ne dorim ca recondiționarea scărilor să
se realizeze în așa fel încât să le fie
asigurat accesul pe plajă și persoanelor
cu dizabilități, bătrânilor și, nu în ultimul
rând, părinților cu copii în cărucioare. De
asemenea, solicităm ca, după
recondiționare, scările să fie igienizate în
mod constant, să fie montate coșuri de
gunoi, iar arborii să fie toaletați.
Constănțenii au așteptat destul!”, a
afirmat Mihaela Andrei.


